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Protokół nr BR.0002.4.2020 

z obrad XX sesji Rady Miejskiej w Sulechowie w dniu 30 marca 2020 

 

Obrady rozpoczęto 30 marca 2020 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:20 tego samego dnia. W 

posiedzeniu wzięło udział 20 Radnych Rady Miejskiej w Sulechowie. 

Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza Sulechowa z dnia 25 maca 2020 r. na podstawie art. 20 

ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506). Z uwagi na rozporządzenie Ministra 

Zdrowia z dnia 24 marca 2020 r. (Dz. U. z 2020 r. poz. 522) obrady odbyły się w sposób zdalny za 

pomocą wideo konferencji. 

Obecni: Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

1. Otwarcie sesji 

Przewodniczący stwierdził obecność 20 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie na ustawowy i faktyczny 

stan 21 radnych, co oznacza iż obrady są prawomocne do podejmowania uchwał. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

Radny Sebastian Różycki złożył wniosek o zmianę w porządku obrad po przez wprowadzenie w punkcie 

4. 5 projektu apelu w sprawie: dochodzenia należności tytułem podatku od nieruchomości za rok 2020 

w okresie pandemii wirusa SARS-Cov-2. 

Burmistrz wyraził zgodę na wprowadzenie tego punktu pod obrady. 

Na prośbę Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Przewodniczący zgłosił wniosek o 

wprowadzenie pod obrady sesji projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Radna Izabela Wojewoda zgłosiła informację, iż skarżący postanowił przedłożyć wycofanie skargi, które 

zostało przesłane na adres e-mail biura rady. 

Radca Prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała, że musi zapoznać się z treścią wycofania. 

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. Po przerwie obrady wznowiono. 

Radca Prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała, że projekt uchwały przygotowany przed 

wpłynięciem wycofania nie jest już projektem właściwym w procesie rozpatrywania skargi. 

Przewodniczący wycofał wniosek o wprowadzenie punktu w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Radny Sebastian Różycki - zmiana porządku obrad po przez wprowadzenie w punkcie 4. 5 

wprowadzenie projektu apelu w sprawie: dochodzenia należności tytułem podatku od nieruchomości 

za rok 2020 w okresie pandemii wirusa SARS-Cov-2. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Jolanta Matuszewska 

 

3. Informacja Burmistrza Sulechowa związana z stanem epidemii w Gminie Sulechów. 
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Burmistrz przedstawił informację na temat stanu epidemii w Gminie Sulechów.  

Radny Jan Zdzisław Rerus zapytał czy miejsca kwarantanny dla zakażonych przyjmują także osoby 

spoza gminy. Radny zapytał także o liczbę osób zakażonych i objętych kwarantanną. Radny zapytał 

także o zasadny zdalnego nauczania. Radny zapytał jakie polecenia w sprawie rozporządzenia ministra 

zdrowia zostały wydane straży miejskiej. 

Radny Roman Rakowski poprosił o rozważenie nie organizowania nowej jednostki jaką jest CUW z 

uwagi na konieczność oszczędności srodków. 

Radny Zbigniew Trompa zapytał czy faktycznie i z jakich powodów zamknięto PSZOK. Radny zapytał 

także o sprawę opłat za przedszkola i żłobki, które przecież nie sprawują opieki nad dziećmi. 

Radny Wojciech Szefner zapytał o skalę strat finansowych spowodowanych epidemią. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował iż chciano co prawda umieścić w miejscu 

kwarantanny osobę spoza gminy ale do tego nie doszło. Na dziś 1 osoba jest chora a 88 poddanych 

kwarantannie. Burmistrz poinformował, że zdalne nauczanie to nie jest to samo co nauczanie on-line i 

nie musi się odbywać w czasie rzeczywistym jednostki oświatowe wciąż dopracowują tę formę i 

składają się na nią zarówno telekonferencje, przekazywanie materiałów za pomocą poczty 

elektronicznej i w inny sposób. Burmistrz poinformował, że służby są na bieżąco informowane o 

nieprawidłowościach i muszą one na nie reagować co do wytycznych to nie można jeszcze na ten 

temat zbyt szeroko dyskutować. Kwota o jaką zostaną uszczuplone zasoby gminy może wynieść około 

3 milionów. Rodzice płacą w przedszkolach za realny czas opieki nad dziećmi. Skoro dzieci nie 

uczęszczają do placówek, rodzice nie ponoszą kosztów. Nie jest to dobry czas by rezygnować z CUW-u. 

Burmistrz poinformował, iż tam gdzie się da będzie konieczność ograniczenia wydatków oraz 

zatrudnienia w jednostkach. PSZOK zawiesił działalność z uwagi na problemy kadrowe. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że zamknięcie PSZOK, którego prowadzenie zapisano 

w umowie jest naruszeniem umowy. 

Radny Piotr Miszkiewicz (Ad Vocem) poinformował, że naruszenie kwarantanny skutkuje wnioskiem do 

sądu. 

Radny Wojciech Szefner zapytał o wysokość odpłatności za pobyt w żłobkach i przedszkolach 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że rodzice płacą tylko za realny pobyt dziecka w 

placówce. Zamknięcie PSZOK wynikło czysto z problemów losowych i gmina już reaguje w tej sprawie o 

jego ponowne uruchomienie. 

 

4. Rozpatrzenie i głosowanie projektów uchwały w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Sulechów na 2020 rok (druk nr 229), 

Burmistrz zgłosił autopoprawkę do projektu. Autopoprawka dotyczy głównie pomocy finansowej 

szpitalowi z przeznaczeniem na zakup sprzętu diagnostycznego, które może być wykorzystywane do 

badania płuc. Obecnie szpital nie dysponuje takim urządzeniem a w obecnej sytuacji wydaje się to jak 

najbardziej zasadne. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki poprosił o wprowadzenie uszczegółowienia w projekcie dotyczącego 

wspomnianego zakupu sprzętu diagnostycznego. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) poinformował, że w uzasadnieniu zostanie taka 

adnotacja ujęta. 

Radny Zbigniew Trompa wyraził pogląd, iż to gmina wciąż odpowiada na apele starostwa – abstrahując 

od obecnej sytuacji. Radny zaproponował o wymienną transakcję z starostwem co może ono 

zaproponować w zamian choćby w kwestii dróg. 

Radny Jan Zdzisław Rerus stwierdził, że gmina powinna dofinansowywać szpital i decyzja o pomocy dla 

jednostki jest zasadna. Radny przypomniał, że starosta poinformował, że zadłużenie jest w jednostce 

redukowane a zatem nie jest to kwota wywalona w błoto. Kwota według radnego przeznaczona na 
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CUW jest w opinii radnego zmarnowana. Radny poprosił o informację na temat kwoty przeznaczonej 

na remont pomieszczenia w OSiR – jaka jest stopa zwrotu. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) stwierdził, że jest pewien, że na pomoc szpitalowi 

gmina raczej w najbliższej przyszłości nie ma wielkich szans. Otwarcie basenu OSiR nastąpiło 10 lat 

temu i pewne lokale należy już remontować. Lokal ten będący w najmie nie był już od jakiegoś czasu 

atrakcyjny dla najemców i stąd konieczność remontu. Kiedy kwota na remont się zwróci trudno 

powiedzieć. 

Sekretarz Gminy Magdalena Klucznik poinformowała, iż koszt remontu to około 20 tysięcy złotych 

natomiast najemca będzie płacił około 1000 zł miesięcznie plus koszty mediów. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że szybkiego zwrotu nie będzie natomiast w kwestii 

CUW sam burmistrz poinformował, że z utworzenia CUW oszczędności nie będzie. 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Sulechów na 2020 rok (druk nr 229), 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Jolanta Matuszewska 

 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały budżetowej Gminy Sulechów na 2020 rok (druk nr 229),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Jolanta Matuszewska 

 

2) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Sulechów na 2020 rok (druk nr 230), 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Jolanta Matuszewska 
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3) o zmianie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi (druk nr 234), 

Radny Jan Zdzisław Rerus zapytał czy projekt jest zgodny z uchwał w sprawie metod ustalania opłat. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że projekt jest sposobem reagowania na obecną 

sytuację i umożliwia odsunięcie w czasie opłaty. Kolizji z innymi przepisami nie ma. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

BRAK GŁOSU (1) Agnieszka Joanna Szeląg 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Jolanta Matuszewska 

Radny Jan Zdzisław Rerus zapytał czy z uwagi na fakt iż pewne przedsiębiorstwa nie mogą pracować w 

czasie epidemii – czyli nie produkują odpadów, opłaty nie będzie? Czy wymagana będzie nowa 

deklaracja? Od kiedy trzeba nową deklarację złożyć? 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Sołtys poinformował iż jeśli działalność została zawieszona należy w 

ciągu 14 dni złożyć deklarację. W tej sprawie nic się nie zmieniło. 

Radny Zbigniew Trompa stwierdził, że nie wszystkie działalności się da zawiesić a mimo to nie 

prowadzą działalności i nie produkują odpadów. Tę kwestię należy uściślić. 

Radny Jan Rerus uznał, że burmistrz będzie uznawał to iż ktoś nie produkuje odpadów z uwagi na brak 

działalności w przedsiębiorstwie i opłata nie zostanie pobrana. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Sołtys stwierdził że kluczem do sprawy jest to że się produkuje lub nie 

odpady. Nie prowadząc działalności i nie produkując odpadów należy to zgłosić i wówczas nie będą 

one odbierane. 

Radny Jan Rerus uznał, że ta informacja powinna wybrzmieć – w przypadku nie prowadzenia 

działalności z uwagi na epidemię należy złożyć deklarację. 

 

4) zmiany uchwały nr 0007.258.2016 Rady Miejskiej w Sulechowie z dnia 16 sierpnia 2016 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych 

na lata 2017-VI.2021 zmienionej uchwałą nr 0007.297.2016 Rady Miejskiej w Sulechowie z dnia 20 

grudnia 2016 r., uchwałą nr 0007.361.2017 Rady Miejskiej w Sulechowie z dnia 20 czerwca 2017 r., 

uchwałą nr 0007.474.2018 Rady Miejskiej w Sulechowie z dnia 16 stycznia 2018 r. i uchwałą nr 

0007.90.2019 Rady Miejskiej w Sulechowie z dnia 21 maja 2019 r. (druk nr 233). 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, 

Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, 

Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

BRAK GŁOSU (2) Piotr Miszkiewicz, Agnieszka Joanna Szeląg 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Jolanta Matuszewska 

 



5 
 

5) apelu w sprawie: dochodzenia należności tytułem podatku od nieruchomości za rok 2020 w okresie 

pandemii wirusa SARS-Cov-2. 

Radny Jan Zdzisław Rerus zapytał o sformułowanie pandemii, czy nie powinno zostać użyte słowo 

epidemii? 

Radny Sebastian Tomasz Różycki (Ad Vocem) stwierdził, że jest to sformułowanie tożsame i nie zakłóca 

treści apelu. 

Radny Stanisław Kaczmar stwierdził, że apelowanie do Burmistrza jest w jego opinii bezcelowe skoro 

rada może się z Burmistrzem w tej sprawie porozumieć. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki (Ad Vocem) stwierdził, że jest to sformułowanie woli rady. 

Radny Wojciech Szefner zaproponował o skierowanie apelu gdzieś na zewnątrz w sprawie tożsamej ale 

dotyczącej sytuacji w jakiej znajdzie się gmina. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poparł zdanie radnego Wojciecha Szefnera i poinformował, że 

wystąpił z propozycją podjęcia takiego apelu do Zrzeszenia Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, 

Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan 

Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, 

Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Stanisław Kaczmar 

NIEOBECNI (3) Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

Burmistrz poinformował, że w niedługiej przyszłości może być zmuszony wystąpić z wnioskiem o 

zwołanie sesji, chyba że będą się one odbywać w terminach statutowych w zdalnej formie. 

Radna Krystyna Jagodzińka-Kochaniak podziękowała Przewodniczącemu za działania dzięki którym 

udało się sesję przeprowadzić. 

Przewodniczący podziękował radnym za udział w sesji zdalnej – jednej z pierwszych w Polsce a z 

pewnością pierwszej przeprowadzonej w ten sposób w Województwie Lubuskim. 

 

5. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący stwierdził wyczerpanie wszystkich punktów porządku po czym zamknął obrady 

wygłaszając formułę: „Zamykam obrady XX sesji Rady Miejskiej w Sulechowie”. 


